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Abstract

        
A HPLC-method is described to determine the Pseudouridine/creatinine ratio in spontaneous urine samples in infancy and childhood. The urines of 74 healthy children between 1 and 18 years of age and of 231 children with different diseases were examined for this ratio, making 1097 measurements. 157 children suffered from a malignant disease, 66 of them having an acute leukemia. Those patients, who remain in remission of the leukemia showed normal values, whereas the others had elevated ratios, reflecting the activity of the leukemia, when they were followed up by multiple determinations. Perhaps it is also possible to detect preclinical stages of leukemia by measuring the pseudouridine/creatinine ratio routinously over a long period of time. Today no strict correlation between the prognosis of leukemia and the level of this ratio can be drawn.


        
Similar behaviour of the pseudouridine/creatinine ratio is seen in other malignant diseases with exception of brain tumors. The difference to leukemias is, that all other malignant tumors show more often normal values in patients with a remaining tumor.


        
A pathological value of pseudouridine may also be seen in others than malignant diseases.


      
        
Zusammenfassung

        
Mit einer HPLC-Methode wurde das Pseudouridin/Kreatinin-Verhältnis in 1097 Spontanurinproben von 74 gesunden und 231 kranken Kindern und Jugendlichen bestimmt. 157 Patienten litten an einer bösartigen Erkrankung, 66 davon an einer akuten Leukämie. Die Pseudouridin/Kreatinin-Werte in den Urinen aller in Remission befindlichen Patienten unterschieden sich nicht von den entsprechenden Werten bei gleichaltrigen Gesunden. Jedoch zeigten alle Patienten mit einer akuten Leukose ohne Remission erhöhte Werte, wobei das Ausmaß der Erhöhung die Aktivität der Erkrankung widerzuspiegeln scheint. Möglicherweise können mit Hilfe der Bestimmung dieses Verhältnisses auch präklinische Stadien erfaßt werden. Aussagen zur Prognose der Erkrankung sind bis jetzt noch nicht möglich.


        
Ähnliches beobachteten wir auch bei anderen Malignomen, mit Ausnahme von Hirntumoren. Im Unterschied zu den akuten Leukämien sind die auf Kreatinin bezogenen Pseudouridinkonzentrationen im Urin derartiger Patienten häufiger im Normbereich.


        
Neben malignen Erkrankungen fanden wir auch bei anderen Erkrankungen pathologische Werte des Pseudouridin/Kreatinin-Verhältnis.
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